
 

 
 
 
 
 
 
 
Schriftelijke vragen cf. art. 32 van het Reglement van Orde  
Betreft: Het Arnhemse opkoopfonds voor schulden: volgt Rotterdam? 
 

24 april 2024 
 

Geachte voorzitter, 

De gemeente Arnhem staat aan de vooravond van een groot experiment: ze gaat alle 

schulden aflossen van ongeveer 50 huishoudens in de wijk Immerloo. Immerloo is volgens 

het CBS het armste postcodegebied van Nederland.1  

Arnhem hoopt aan te tonen dat als schulden zijn verdwenen, andere problemen zoals 

verslaving, huiselijk geweld en werkloosheid, sneller en beter kunnen worden aangepakt. Het 

is dus een verregaander middel dan saneringskrediet. 

In de toelichting van het experiment wordt beargumenteerd dat het opkopen van schulden 

weleens effectiever beleid zou kunnen zijn dan het huidige. In Nederland worden namelijk elk 

jaar 17 miljard euro aan kosten gemaakt voor het oplossen van problematische schulden, 

maar de totale meerwaarde van alle schulden bedraagt slechts 3,5 miljard omdat het vaak 

niet lukt om alle schulden te innen. Het Arnhemse college schrijft dan ook dat de schulden- 

en incasso-industrie veel geld verdient aan schulden en bijkomende incasso eisen en 

boetes, en dat schulden een verwoestend effect hebben op mensen en het oplossen van 

andere problemen in de weg staat. Het is tijd voor een ‘radicale oplossing’. 

Onze fractie kijkt vol bewondering naar dit besluit van het Arnhemse stadsbestuur. We zijn 

dan ook heel benieuwd naar de toekomstige resultaten van dit experiment. Want onzes 

inziens slaat Arnhem de spijker op zijn kop: de schuldenindustrie, die zou moeten helpen 

met het oplossen van schulden, duwt mensen er vaak verder in. Meermaals hebben we 

aandacht gevraagd voor malafide praktijken die zich ook in onze stad afspelen. Ook hebben 

we voorstellen ingediend om meer grip op onze bewindvoerderskosten te krijgen, aangezien 

het jaarlijks de grootste kostenpost is van het hele budget armoede en schulden. Zowel de 

gemeente als de Rotterdammer heeft er baat bij als we het gemeenschapsgeld voor 

schuldenbestrijding efficiënter inzetten. Daarom willen we, naar aanleiding van het Arnhemse 

besluit, een aantal vragen stellen.   

Wethouder Bestaanszekereid Mark Lauriks zegt: ‘Schulden leiden tot meer schulden. Ze 

slaan een gat in je portemonnee en je toekomst. En nemen zoveel ruimte in je hoofd in dat 

nadenken over keuzes bijna onmogelijk wordt. Tegelijkertijd kost het oplossen van 

 
1 https://nos.nl/artikel/2517826-arnhem-lost-schulden-af-van-bewoners-in-armste-wijk-van-

het-land 

 



problematisch schulden ons meer dan de daadwerkelijke waarde van alle schulden bij 

elkaar. Dat moet anders.’2 

1. Hoe reflecteert de wethouder op deze uitspraak? 

De gemeente Arnhem heeft in samenwerking met lokale stichtingen, zoals Dullertsstichting, 

Stichting Sint Nicolai Broederschap en Stichting Het Burger en Nieuwe Weeshuis het 

opkoopfonds opgericht onder de naam ‘Immerloo Schuldenvrij’. De uitvoeringskosten voor 

onder meer de begeleiding van de huishoudens en de coördinatie, monitoring en evaluatie 

van het experiment worden gedragen door het Rijk en de gemeente. 

2. Hoe reflecteert de wethouder op het opkoopfonds? 

3. Is er door het Rotterdams stadsbestuur op enig moment onderzocht of besproken of 

een dergelijke constructie ook in een Rotterdamse wijk uitgevoerd kan worden? 

4. Zo ja, kan dit toegelicht worden? Met welke partijen is gesproken? En waarom is dit 

uiteindelijk niet van de grond gekomen? 

5. Zo nee, is het college bereid te onderzoeken of er draagvlak is bij Rotterdamse 

organisaties? En is het college bereid om het gesprek met het rijk aan te gaan voor 

de financiering?  

Stichting Nieuw Vaarwater, een initiatief van stichting de Verre Bergen, heeft in 2022 de 

schulden voor 30 gezinnen met kinderen gesaneerd. Stichting Nieuw Vaarwater bestaat uit 

twee bewindvoerderskantoren zonder winstoogmerk en heeft 1400 Rotterdammers in 

bewind.3  

6. Is het college bereid om het gesprek met Stichting Nieuw Vaarwater aan te gaan, om 

een eventuele samenwerking te bespreken? Zo nee, waarom niet? 

 

Ik kijk uit naar uw beantwoording. 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

Sarah Reitema 

PvdA Rotterdam 

 

 

 

 

 
2 
https://www.arnhem.nl/actueel/Persberichten/Totale_schuld_van_40_tot_60_huishoudens_in_armste_buurt
_van_Nederland_opgekocht 
3 https://www.nvvk.nl/page/1439/2023/06/14/Beschikbare-tijd-voor-bewind-schiet-tekort 


